
 
 

 
Hareskovby 

Medborgerforening 

 
Referat – HMB’s generalforsamling - 14. marts 2024 
 
1 Valg af dirigent og referent 

Niels Jørgen Brandt vælges til dirigent og Preben Bitsch vælges til referent. 

Niels Jørgen Brandt startede med at konstatere generalforsamlingen for 
lovmæssigt indkaldt. 

 

2 Beretning om foreningens virksomhed 
 

• Bestyrelsen 
Preben Bitsch fremlagde formandens beretning, som havde fokus resultaterne af 
den styrkede indsats for at synliggøre foreningen i lokalområdet: Stor stigning i 
interesse og deltagelse i alle arrangementer, flere medlemmer (pt. 353 i 2024 
mod 302 i 2023 – en stigning på 17%) og et generelt bedre omdømme for 
foreningen. Opbakningen er vigtig, så foreningen kan bevare sin relevans og 
betydning – både i lokalområdet men også i relationen til kommunen, hvor HMB 
udover at være høringspart også har et generelt godt samarbejde til gensidig 
glæde og nytte. 
I 2024 har HMB for første gang haft mulighed for at tilbyde ’MobilePay 
subscription’ dvs. automatisk træk af fremtidigt kontingent. Indtil videre har 70 
medlemmer valgt at takke ja til den mulighed, hvilket er en stor fordel for HMB i 
arbejdet på at fastholde og tiltrække medlemmer. 
 

• Aktivitetsudvalget 
Inger Helt Poulsen berettede om årets aktiviteter, som aktivitetsudvalget 
bestræber sig på henvender sig både til børnefamilierne og til de voksne 
medborgere. Aktiviteterne lever fint op til HMB’s vedtægter, der blandt tilsiger, 
at HMB skal arbejde for trivsel og samvær i byen. 
Kronjuvelerne er juletræstændingen, Kunstens Dag og fastelavn, som alle nærmer 
sig at være små byfester med stort – og stigende - fremmøde af børn og voksne. 
 

• Medborgerhuset Annexgården 
Johanne Bratbo fortalte om Annexgården. Der er fortsat godt gang i udlejning til 
fest, der var 40 udlejninger sidste år, og allerede booket 34 for 2024, 11 i 2025 og 
de første bookinger til 2026 er allerede i kalenderen! Dertil kommer et stigende 
antal endagsudlejninger til gravøl, skoleafslutninger, receptioner mv. 
Lejerne er rigtig glade for at bruge Annexgården. 
Annexet bliver mere og mere brugt som mødelokale til forskellige grupper og 



 
 
 
  

foreninger, hvilket er i overensstemmelse med den nye aftale og intentionerne. 
 

• Lokaludvalget 
Anders Riiber-Høj udtrykte stor tilfredshed med at den revidere lokalplan for 
Hareskovby. I det forløbne år har der kun været en enkelt større sag/høring, hvor 
HMB har afgivet høringssvar, mens resten af høringerne har været af en karakter, 
som HMB har vurderet, at vi ikke behøver kommentere på. 
Udover høringerne har HMB i det forløbne år afgivet input til Vejdirektoratets 
forundersøgelser om Ring4 ifm. BRT-spor (særlige busbaner) samt udvidelse til 4 
spor på strækningen mellem ’chokoladekrydset’ i Ballerup. HMB’s svar kan findes 
på HMB’s hjemmeside. 
Claus Rud foreslog borgmesteren (på mødet med borgmester, Ole Bondo 
Christensen, inden generalforsamlingen) at man nedsætter hastigheden på Ring4 
til 50 km/t for at mindske støjen. Ole Bondo lovede at tage forslaget med, næste 
gang han mødes med politiet, som står for hastighedsgrænserne. 

 

• Søgruppen 
John Ehrbahn repræsenterede Søgruppen som p.t. kun består af et enkelt 
medlem (John). John redegjorde kort for søernes tilstand efter en vinter med tyk 
is på søerne. John havde medbragt en åkande, som de fleste nok forestiller sig 
som et flot, grøn blad på vandoverfladen med en blomst i midten. Vi blev klogere, 
da John præsenterede os for det massive rodsystem fra planten. 
 

• Øvrige HMB-aktiviteter/HMB Svøm 

Nils Rude Petersen fortalte igen i år om HMB Svøm, hvor alle medlemmer af HMB 
har gratis adgang til svømmesalen på skolen flere gange om ugen. Der er stor 
tilstrømning af både børn og voksne, som har en fest i svømmesalen med motion 
og masser af plads til leg. 
Nils påpegede det gavnlige for alle, men særligt for de mange ældre, der benytter 
tilbuddet til god motion flere gange om ugen og den positive effekt, det har på 
helbred og velvære. 

 
3 Fremlæggelse af det reviderede årsregnskab for 2023 

Kasserer Anders Riiber Høj fremlagde og gennemgik regnskab for 2023, som blev 
godkendt.  

 

4 Fastsættelse af kontingent for 2025, opdat. budget for 2024 og budget for 2025  

Anders Riiber Høj gennemgik budget for 2024 og 2025, som begge blev godkendt.  

Generalforsamlingen besluttede af hæve kontingentet fra de nuværende 200 kr. 

pr. husstand pr. år til 250 kr. pr. husstand pr. år. 

 

5 Indkomne forslag 

Der var ingen forslag  



 
 
 
  

 

6 Valg 

• Bestyrelsesmedlemmer (2 år), 5-9 i alt (formand udpeges ved konstitueringen) 
o På valg (op til 5, vælges for to år): 

▪ Inger Helt Poulsen (genopstiller) 
▪ Johanne Bratbo (genopstiller) 
▪ Preben Bitsch, formand (genopstiller) 
▪ Marianne Dombernowski (genopstiller) 

o Valgt for 2 år i 2023:  
▪ Anders Riiber Høj, kasserer  
▪ Helle Johannisson, næstformand 
▪ John Ehrbahn 
▪ Karin Mathiesen 

• Evt. nyt bestyrelsesmedlem (vælges for 2 år) 
▪ Peter Lundtoft 

• Valg af 2 suppleanter: 
o Kirsten Fritsche 
o Iben Hvilsted-Olsen 

• Revisor (2 år): Mogens Wismann (genopstiller) 

• Revisor-suppleant (2 år, vælges i ulige år): Lars Mathiesen  
 
Inger Helt Poulsen, Johanne Bratbo, Preben Bitsch og Marianne Dombernowski 
blev alle genvalgt til bestyrelsen. 
Derudover stillede Peter Lundtoft og Kirsten Fritsche op til bestyrelsen som hhv. 
bestyrelsesmedlem og suppleant, og begge blev valgt. 
Kirsten Fritsche er et kendt ansigt i HMB, og står bl.a. bag HMB Nyt, 
juletræstændingen i december og meget andet. 
Peter Fink Lundtoft er ny i HMB-sammenhæng, men ikke i Hareskovby, hvor han 
sammen med sin familie har boet i 33 år. Vi glæder os til at få Kirsten og Peter 
med i bestyrelsesarbejdet også. 
Og afslutningvis blev Iben Hvilsted-Olsen og Mogens Wismann genvalgt som hhv. 
suppleant og revisor. Alle er valgt for en 2-årig periode, undtagen suppleanter, 
der er valgt for en 1-årig periode. 
 
Bestyrelsen konstituerede sig efter generalforsamlingen med følgende fordeling 
af poster: 
Formand: Preben Bitsch 
Næstformand: Helle Johannisson 
Kasserer: Anders Riiber Høj 

 

7 Eventuelt 

Lene Munck-Petersen, medlem af byrådet for S, oprienterede om et nyt initiativ 
om at etablere grønne nabofællesskaber, hvor der vil blive afholdt 
orienteringsmøde 17. april. Derudover kommer der senere orienteringsmøder om 
hhv. spildevandsplan samt fjernvarme, og det blev aftalt, at HMB bidrager til både 



 
 
 
  

information om møderne via HMB’s kanaler og i relevant omfang også til 
afholdelse af møderne. 

 

14. marts 2024/Preben Bitsch 


